
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  28 D’ABRIL DE 2009 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 
Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Xavi Arderius Matas 
 -  Elisenda Alemany Gutiérrez  
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
    
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
    
   3.- Donar compte liquidació del pressupost  
        exercici 2008. 
 
   4.- Informar les tarifes d’aigua de Can Font i  
        Ca n’Avellaneda 
 
   5.- Licitació concessió bars Calissó – Espai      
        Tolrà. 
 
   6.- Proposta sobre la promoció i ús del  
        programari lliure 
 
   7.- Assumptes sobrevinguts 
 
   8.- Suggeriments i preguntes 
 

- Mercè Custodio   
   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 207 del dia 25 de març al 264 del dia 23 d’abril de 
2009. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del 
dia 31 de març, 14 i 21 d’abril  de 2009. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 



 3.- DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST EXERCICI 2008 
 
Vista la liquidació del pressupost de l’ajuntament corresponent a l’exercici 2008, aprovada per 
resolució de l’alcalde de 31 de març de 2009. 
ATÈS que l’article 193.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals estableix 
que de la liquidació, una vegada aprovada, ha de donar-se compte al Ple de l’entitat local en la 
primera sessió que celebri. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la resolució de l’alcalde de 31 de març de 2009 per la qual 
s’aprova la liquidació del pressupost de l’Ajuntament de Castellar del Vallès corresponent a 
l’exercici de 2008. 
El regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas (PSC) diu que es dona compte de la liquidació del 
pressupost 2008 aprovada per Decret de l’Alcaldia. Posteriorment, la comissió especial de 
comptes on estan representats els diferents grups podran analitzar el compte general, i es 
podrà entrar en detall en l’estat d’execució de totes les partides durant aquest 2008. 
Els ingressos corrents han estat 23’7 M€. D’aquests, 14’3M€ provenen d’impostos i taxes 
(60% un 6% menys que l’any anterior).  
L’execució de la previsió d’ingressos en els impostor directes ha estat del 95%, en les 
transferències d’altres administracions (109%) i els ingressos patrimonials del 100%. Per 
contra, els impostor indirectes (construcció) s’ha acomplert en el 49% i les taxes i altres 
ingressos en el 77%. 
Els ingressos han caigut especialment en el sector immobiliari: 
-  ICIO: -660.000 € 
-  Plusvàlues: -500.000 € 
-  Serveis urbanístics: -200.000 € 
-  Establiments: -90.000 € 
-  Ocupació VP: -75.000 € 
   TOTAL: 1’45M€ 
Pel que fa a la despesa corrent ha estat de 22’45 M€ dels quals 8’65M€ personal (38%) i 11’7 
M€ despeses de béns i servei (52%), la mateixa estructura de l’any anterior. Pel que fa a 
càrrega financera (amortitzacions + interessos), ha estat de 2’95 M€ (13’2% ).  
Entrem ara en quin ha estat el romanent de tresoreria d’aquesta any. El romanent de 
tresoreria de despeses generals ens indica si amb els diners que tenim als comptes més el que 
ens deuen som capaços de pagar tot el que devem. Es fa saber quin va ser el benefici o 
pèrdua de l’Ajuntament 
En aquest exercici, el resultat és de 1.045.750 € negatius, és a dir, un dèficit d’1M€. Es tracta 
d’una situació similar a la que ens trobaven fa 1 any, amb un RT de 1.000 € i unes factures 
fora de pressupost per més de 1’75 M€. Tot i això, el dèficit ajustat amb el RT representa 
menys d’un 4’81% dels recursos corrents no financers de l’Ajuntament, llindar fixat per l’Estat 
com a dèficit màxim que poden tenir els Ajuntaments, flexibilitzant d’aquesta manera el 
concepte d’estabilitat pressupostària. 
L’explicació de com hem arribat fins aquí té dues vies: 
1.-  Caiguda dels ingressos: 1’45M € menys en recursos relacionats amb el sector immobiliari 
(crisi): ICIO caiguda del 40%, plusvàlues caiguda del 50%,.... 
2.- Imputació de factures de l’any 2007. Recordem que van quedar 1’3 M€ d’ordinari pendents 
d’introduir al pressupost. D’aquesta xifra, hem introduït prop de 800.000 €. És a dir, que són 
factures que en cas contrari no haguéssim tingut una repercussió en el pressupost. Vol dir que 
s’ha fet un gran esforç per part de totes les regidories per contenir la despesa. Tinguem en 
compte, que sense imputar aquests 800.000€, el dèficit hagués estat de 250.000 €, una mala 
xifra sens dubte, però gens malament amb tot el que estem vivint en aquests moments de 
crisi. 
Les conseqüències d’això les tindrem de manera immediata: 
- D’entrada caldrà aprovar en el proper ple un pla de sanejament per tal de poder eixugar 
aquest dèficit.  



- Aquest pla, tindrà que tenir en compte el RD aprovat per l’Estat, que permet finançar d’una 
manera més flexible aquest RT i les obligacions d’anys anteriors pendents d’aplicar al 
pressupost. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Gemma Perich  diu que és evident que amb la 
aquesta proposta de liquidació del 2008, la crisi també ha tingut els seus efectes, a l’igual que 
té efectes en l’empresa, famílies, també en els Ajuntaments,  i per això veiem que s’ha fet una 
liquidació en negatiu, al voltant d’un milió d’euros. Podem dir, però, que la gestió d’aquest 
pressupost ha estat ja plenament per part de l’equip de govern actual, si bé la crisi pot tenir 
les seves incidències, de la mateixa manera que s’ha comentat que els ingressos i 
especialment pel tema immobiliari  han baixat d’una forma bastant important i per tant no s’ha 
pogut preveure amb exactitud  quin seria el resultat final dels ingressos que es podrien tenir 
en compte. 
Totes aquelles noticies que s’havien iniciat a començaments d’any sobre diferents mesures a 
nivell d’estalvi energètic, a nivell de consums de l’Ajuntament o de qualsevol dels plans que es 
poguessin preveure, és evident que no ha donat els resultats que s’esperaven. Pensàvem que 
al 2008 la crisi ja fos important, de ben segur n’ha estat més del que havíem previst i pensem 
que al 2009 encara ho estarà més, per tant ha de servir per posar una mica les pautes de que 
és el que hem de gastar en relació als ingressos que tinguem. 
La liquidació del pressupost és negativa, el romanent de tresoreria és gairebé d’un 1’45 M € en 
negatiu, i el resultat pressupostari és de 628.000 € en negatiu. Queda clar que aquella previsió 
pressupostària que es va fer en el 2008 d’entrada no es va ajustar i que la previsió no ha estat 
del tot encertada tenint en compte que partint d’un pressupost inicial  de 33 milions, que amb 
incorporacions noves vam passar a 42 m € i en canvi d’aquests 42 m € només s’han ingressat 
uns 27 milions i se n’han gastat 33. L’estabilitat pressupostària prohibeix que hi hagi una 
situació de dèficit i per tant l’incompliment d’aquesta estabilitat pressupostària demana i 
exigeix que hi hagi una proposta de pla financer. Creiem que el que si que cal és prudència, i 
sobretot prioritzar, hi ha moltes coses que segurament pensem que són importants i cal fer-
les, però  a vegades, davant d’una situació com aquesta caldrà prioritzar i segurament aparcar 
per més endavant projectes. Pensem que  no ens hem de refiar de subvencions que encara no 
han vingut i que per tant no s’han convocat i això comporta que segurament no hem de tirar 
endavant projectes que no tinguin el finançament ben lligat. Per tant cal que la despesa sigui 
ajustada a fer bàsicament el que està compromès en el  pressupost i en tot cas poder estalviar 
partides. 
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer  intervé dient que poden comptar amb les nostres 
aportacions per tal d’elaborar aquest pla de sanejament. Val la pena recordar que hi ha una 
via oberta per l’estat que autoritza via préstec a fer front a ronaments negatius, i també és 
evident que les mesures d’estalvi són a mig i llar termini i també que l’equip de govern ha 
pogut comprovar la dificultat de preveure segons quins ingressos.  
En torn de replica el  Sr. Oscar Lomas pel PSC, torna a intervenir dient sobre les mesures 
d’estalvi, que no han pogut ser com esperàvem, però en la comissió especial de comptes, 
quan estudiem les comptes en profunditat podrem veure que aquest estalvi si que ha tingut 
algun efecte per poder encabir aquests 800.000 € de factures d’anus anteriors. En tot cas 
informar que en les properes setmanes treballarem en l’elaboració d’un pla de sanejament i 
que comptem amb les propostes dels diferents grups, per portar-ho a aprovació del Ple. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 4.- INFORMAR LES TARIFES D’AIGUA DE CAN FONT I CA N’AVELLANEDA 
 
Vista la sol�licitud presentada per Aigües de Matadepera, SA, Registre General núm. 
2009/3560, de 13 de març de 2009, relativa a l’informe sobre les tarifes del servei de 
subministrament d’aigua potable a les urbanitzacions de Can Font i Ca N’Avellaneda. 
ATÈS que el municipi té competències pròpies en matèria de subministrament d’aigua, d’acord 
amb l’article 66.3.l) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, però que 



el servei concret a les referides urbanitzacions  no es realitza per la corporació local sinó per la 
societat propietària de la xarxa de subministrament a les mateixes. 
VIST el que es preveu als articles 2 i 3 del Decret 149/1988, de 28 d’abril, sobre el règim 
procedimental dels preus autoritzats i comunicats en els supòsits de tarifes de serveis que no 
siguin realitzats per les corporacions locals per si mateixes o mitjançant òrgans exclusivament 
dependents d’elles. 
VIST el que es preveu al Decret 339/2001, de 18 de desembre, pel qual s’estableix un sistema 
simplificat per a l’actualització dels preus i tarifes, i a l’Edicte de 19 de novembre de 2008 que 
autoritza un increment del 4,9 % com a increment mitjà de les tarifes de subministrament 
d’aigua. 
VIST l’informe de la interventora, del qual es desprèn que no poden acollir-se al règim 
simplificat, ja que la tarifa 2 si que compleix aquests extrems però l’increment de la tarifa 1 
està per sobre d’aquest llindar. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Informar favorablement la proposta presentada per Aigües de Matadepera, SA de 
tarifes  del subministrament d’aigua a les urbanitzacions de Can Font i Ca N’Avellaneda de 
Castellar del Vallès, que resulten d’aplicar el sistema simplificat regulat al Decret 339/2001, de 
18 de desembre i l’increment  autoritzat en aquest sistema per l’Edicte de 19 de novembre de 
2008, d’acord amb el detall següent: 
 
Descripció 

Tarifa 
(EUR) 

1. Tarifes del servei  
    1.1. Contractes existents amb anterioritat a l’1 de gener de 2001, 
           amb especificació del cabal contractat que es factura com a 
           mínim 

 

           1.1.1. Cabal contractat (euros/m3) .......................................... 1,2143 
           1.1.2. Excés de cabal contractat fins a 50 m3/mes (euros/m3) .... 1,8089 
           1.1.3. Consums superiors a 50 m3/mes /euros/m3) ................... 2.0417 
     1.2. Nous contractes a partir de l’1 de gener de 2001  
            1.2.1. Quota de servei (euros/abonat/mes) .............................. 7.9966 
            1.2.2. Primer bloc, fins a 6 m3/abonat/mes (euros/m3) ............. 0,8441 
            1.2.3. Segon bloc, de 7 a 12 m3/abonat/mes 8euros/m3) .......... 1,5105 
            1.2.4. Tercer bloc, excés de 12 m3/abonat/mes (euros/m3) ....... 1,8657 
2. Conceptes no tarifaris  
    2.1. Escomeses noves ................................................................... 722,35 
    2.2. Segones contractacions ........................................................... 118,97 
    2.3. Canvi de nom ........................................................................ 16,99 
    2.4. Connexió d’un hidrant ............................................................. 698,21 
    2.5. Trasllat d’escomesa i comptador ............................................... 392,74 
    2.6. Despeses de devolució ............................................................ 2,54 
    2.7. Despeses administratives ........................................................ 2,54 
    2.8. Despeses de reobertura .......................................................... 11,04 
    2.9. Quota de servei d’incendis (anual)  
           2.9.1. Primera boca ............................................................... 184,16 
           2.9.2. Resta de boques ........................................................... 36,90 
    2.10 Fiança de subministrament ..................................................... 54,08 
SEGON.- Motivar l’informe d’acord amb les consideracions que figuren a la part expositiva 
d’aquest acord. 
Pel PSC el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas presentà la proposta dient  que per l’aplicació 
de les tarifes de subministrament d’aigua, l’empresa subministradora fa arribar la seva 
proposta, l’Ajuntament ha d’informar favorablement, si s’escau, i posteriorment la Comissió de 
Preus l’ha d’aprovar definitivament. 



D’una banda, els conceptes no tarifaris augmenten de mitjana el 4’9%, xifra acceptada per la 
Generalitat com el % per acollir-se al règim d’aprovació simplificat. 
Per contra, les tarifes de servei, augmenten de mitjana un 20%, i per tant, cal fer tota la 
tramitació i no l’aprovació simplificada. 
Aquest augment es justifica essencialment : 
- pel fet que durant l’any anterior, el consum d’aigua a Can Font i Ca n’Avellaneda ha caigut 

sensiblement, en concret, més d’un 15%. Aquesta reducció de consum, lògicament, són 
dels trams tarifaris més elevats, i per tant, suposa una caiguda de més del 15% dels 
ingressos totals. Per contra, els costos fixes d’un servei d’explotació d’aigua (que 
representen la gran majoria) s’han de repercutir entre menys m3, el que significa un 
augment del preu mitjà del m3. 

- per la incorporació de millores previstes en el control d’aigua, de millora del rendiment, i 
de millora en les instal�lacions de reserva, és a dir, en els dipòsits. 

S’obra un torn d’intervencions per CiU la Sra. Gemma Perich, i diu que  l’equip de govern 
ens porta, a petició d’aigües de Matadepera, que és la propietària de les instal.lacions d’aigua 
potable a can font i ca n’avellanedala  la proposta de tarifes del subministrament d’aigua 
potable a aquestes dues urbanitzacions. Fins l’any passat, aquesta empresa proposava un 
increment al voltant de l’ipc ( 4,2 %) lineal), però aquest any, el que porten a ple és una 
proposta de tarifes pel 2009 i fins l’abril del 2010 de tarifa mitjana d’un 25%. i les quotes de 
servei, els trams , augmenten un 19%.  
La memòria que presenta l’empresa per sol�licitar la modificació de tarifes per a dites 
urbanitzacions, no justifica en cap de les partides de l’explotació el motiu de l’augment que 
proposa. Únicament diu que té un dèficit de 73 mil euros presentant-nos un pressupost 
general, el qual no inclou cap detall les despeses que hi ha a cadascuna de les partides. El seu 
dèficit té com a causa principal,  que li han disminuït els ingressos en concepte de consum 
d’aigua, xq la gent estalvia,  i també han baixat els ingressos no tarifaris, ja que sembla que 
amb la crisi no hi ha tantes altes de comptadors a aquestes urbanitzacions. Entre altres 
conceptes de la memòria no entenem que consumint menys aigua s’augmenti la partida de 
despeses per consum energètic, pel que fa a manteniment i conservació i treballs a tercers, no 
sabem quins son ni de quins es tracten. No expliquen  quin parc mòbil de l’empresa per saber 
el detall de les despeses de transport que imputen, ens proposen un pla d’inversions de 19 mil 
euros, pel 2009, que no sabem en què consisteixen, però poca cosa serà pel que fa a la 
renovació de la xarxa. i pel 2010 no hi ha cap proposta d’inversió. 
Finalment dir que tenint en compte que el 90 % de subministrament de l’aigua a can font i ca 
n’avellaneda, és d’aigües Ter-Llobregat, pensem i recomanem a l’equip de govern que seria 
molt més interessant , eficaç i econòmic que el subministrament d’aigua de can font i ca 
n’avellaneda el realitzés el propi ajuntament quan finalitzin les obres de la canalització d’aigua 
Ter-Llobregat.  Actualment  l’empresa aigües de Matadepera compra l’aigua a Ter Llobregat, i 
els veïns de can font i ca n’avellaneda li fan una retribució a l’empresa d’un 10% i a més 
augmenten les tarifes pel dèficit de l’empresa ja que només són uns 400 abonats a repartir. És 
més eficaç comptar només amb les despeses d’una sola empresa de subministrament a 
Castellar, així estalviarem, i es podrà destinar inversions a la renovació de la xarxa d’aquestes 
urbanitzacions.  i els veïns  de can font i ca n’avellaneda ho agrairan.  
Per tant, demanem que l’equip de govern ho consideri i  resolgui abans del proper any aquesta 
situació. el nostre vot serà en contra. 
El Sr. Xavi Arderius  pel grup de l’Atraveu intervé per dir que la modificació de tarifes en el 
rebut de l’aigua ens semblen que són la suma i resta per tal de quadrar els números de la 
companyia d’aigües. Nosaltres no estem pas a favor que les companyies perdin diners, però 
com ja vàrem defensar quan es va portar a ple la modificació de tarifes de Sorea, vàrem dir 
que prediem l’ocasió que la nova tarifació fos una eina a favor de l’estalvi i en contra del 
malbaratament de l’aigua. Ara som al mateix lloc, amb l’agreujant que aquest cop les tarifes 
s’apugen perquè els ciutadans han fet el que havíem demanat, estalviar. També costa 
entendre que, una empresa quan perd diners els demani als ciutadans i quan en guanyi, no els 
retorni, allò conegut de privatitzar els beneficis i socialitzar les pèrdues. Pensàvem a les hores 



i seguim pensant ara, que la proposta d’escurçar els trams que vàrem presentar tenia una 
visió de fiscalitat molt més ecològica, abaratir o no tocar un primer tram de 5 m3 i compensar-
ho encarint proporcionalment els trams superiors. Pensem també que aquest cas il�lustra bé la 
nostra proposta, a Can Font i Ca n’Avellaneda consumeixen molt més del 3r tram que del 1r, 
sens dubte els jardins i piscines i tenen molt a veure, aquests llocs és on criem que una 
fiscalitat ecològica podria incentivar l’estalvi, les tarifes que avui es porten a aprovació 
encareixen més el 2n tram respecte al 1r, que el 3r respecte al 2n, pensem que així difícilment 
promourem l’estalvi en llocs susceptibles de gastar-ne molta. Per aquestes raons, el nostre vot 
serà negatiu.  
Per acabar voldria dir que ja que parlem d’aigua i estalvi, ens preguntem que passa amb 
l’aigua que es perd quantiosament en el Molí d’En Busquets, són uns quants llocs on l’aigua 
raja abundantment al no res, fruït de la deixadesa i destrucció innecessària d’aquell entorn, i 
sembla un contra sentit que fa quatre dies fèiem campanyes d’estalvi perquè s’acabava l’aigua 
i al Molí d’En Busquets es perd tota sense fer-hi res i mentrestant ens anem connectant a la 
xarxa Ter Llobregat. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC, intervé per dir que a la memòria de l’expedient que ens 
passa Aigües de Matadepera per modificar aquestes tarifes de subministrament d’aigua a Can 
Font i Ca n’Avellaneda, per nosaltres no justifica amb dades clares i concretes aquest 
increment, si que es fa referència al tema del menor consum, però no ho veiem justificar ni 
per les despeses corrents ni molt menys per les inversions. Per nosaltres és pervers que el 
menor consum condueixi a un increment de les tarifes al voltant d’un 20%, i ja que ha sortit la 
proposta del grup de Convergència i Unió pel fet que es doni servei a Can Font i Ca 
n’Avellaneda amb la mateixa companyia que el poble o via Ajuntament, estaríem d’acord amb 
aquesta proposta, iniciar converses i ha començar a parlar si realment es pot prestar el servei 
directament l’Ajuntament amb el servei que ja té la concessió a tot el municipi. 
El Sr. Alcalde,  pren la paraula per dir que l’equip de govern coincideix amb una cosa que és 
l’escenari de futur necessari i imprescindible a Can Font i Ca n’Avellaneda, i el que seria l’òptim 
és que tota la gestió de l’aigua l’estigués fent una mateixa companyia i així no hi hagués 
aquest paral�lelisme alhora de prestar aquest servei en unes zones del poble i unes altres; i és 
veritat que en aquest punt coincidim amb l’analisis que es fa. Veien que les propostes que 
s’han presentat, per part de l’Altraveu la possibilitat de retocar aquests increments de tal 
manera que hi hagin criteris de fiscalitat progressiva tal i com es van aplicar també en les 
ordenances, i veien que sembla qui hi hagin dubtes per part dels regidors, és retira el punt de 
l’ordre del dia i ens emplacen a poder fer una reunió amb els mateixos gestors de la 
companyia d’Aigües de Matadepera, perquè vinguin a una comissió informativa i expliquin fil 
per randa com objectiven aquesta pujada de preus. 
La proposta fou retirada                        
 
 5.- LICITACIÓ CONCESSIÓ BARS CALISSO - ESPAI TOLRÀ  
 
ATES la normativa vigent en matèria d’obres i contractació Administrativa, en especial, la llei 
30/2007, de Contractes del Sector Públic; les lleis 7/1985, de 2 d’abril, Llei de Bases de Règim 
Local, i 8/1987, de 15 d’abril, de Règim Local de Catalunya; i el Reglament de contractes de 
les Administracions Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, així com 
els plecs de clàusules administratives generals, aprovats per la Corporació, aquests darrers en 
allò que no s’oposin a la LCSP. 
Vista  la renúncia de l’actual concessionari, el Sr. Jesús Galera Sánchez, dels bars de la Plaça 
Calissó i el de l’ubicat dintre de l’espai Tolrà ( sala blava),  que li foren adjudicats per acord del  
Ple del dia 3 de març de 2004, per un període de 12 anys, i per la Junta de govern local del 11 
de maig de 2007, per un període quatre anys 
Vista la necessitat de procedir d’immediat a una nova licitació per adjudicar la gestió d’aquests 
bars. 
Vistos els plecs de clàusules economico-administratives  particulars que han de regir en 
aquesta contractació , i  que han estat conformats per la secretaria municipal 



Atès el que és  una concessió d'ús privatiu de béns de domini públic, conforme a allò que 
disposen els articles 57 i següents del Reglament del patrimoni dels ens locals, aprovat pel 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre, i pel seu termini correspon al Ple aprovar-la.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Acceptar la renúncia del senyor Jesús Galera Sánchez als contractes per a 
l’explotació dels bars de Cal Calissó i de la sala blava de l’Espai Tolrà, tot retorna-li les 
garanties dipositades, un cop regularitzada l’anualitat pendent. 
SEGON.- Aprovar la convocatòria de procediment obert per a la selecció de contractista per a 
la gestió del servei  de bars de la Plaça Calissó i de l’Espai Tolrà (zona blava). Amb un preu de 
licitació de 10.000.  € IVA exclòs, en concepte de cànon per la primera anualitat..  
TERCER.- Aprovar els plecs de clàusules administratives i tècniques i particulars que han de 
regir en aquesta licitació, tot declarant la seva tramitació ordinària. 
QUART.- Publicar edicte de convocatòria al BOP i anunci i plecs en la web municipal, perfil del 
contractant. 
CINQUÉ.- Facultar a la Junta de Govern Local per a l’adjudicació provisional i definitiva del 
contracte.  
El regidor Sr. Oscar Lomas, pel PSC, defensa la proposta en el sentit que es presenta la 
licitació de la concessió del bar Calissó i el bar de la sala blava de l’Espai Tolrà després de la 
renuncia de l’actual concessionari. Fent una breu pinzellada del nou concurs, diré que fa 
referència als dos espais, per un període de 12 anys amb un cànon de 10.000 € anuals + IVA. 
A nivell de puntuació es primara: 
- al memòria de gestió, el projecte comercial i la seva viabilitat, (fins a 20 punts). 
- les noves inversions a realitzar i les millores de les instal�lacions, ( fins a 15 punts) 
- la proposta de dinamització cultural (únicament pel bar de cal Calissó), ( fins a 20 punts). 
- el  preu ofertat fins a 10 punts. 
- les qualitats  personals o empresarials del proponent, atenent formació, experiència, 

relacions amb les entitats de la vila,... fins a.5 punts. 
- nous  emprenedors, en funció de les qualitats personals, formació, relacions amb entitats 

de la vila, objectius i compromisos assolir pel nou emprenedor, Fins a 5 punts 
- la millora de la resta de les condicions establertes en aquest plec i/o altres aspectes 

acreditats pel proponent, a criteri del tribunal,  fins a 5 punt.  
-   recollit propostes: nous emprenedors i contractació DPEIO 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Montse Gatell,  en primer lloc diu que agraeix la 
rapidesa com s’han preparat aquestes bases, perquè ja fa masses dies que el Calissó no donà 
el servei que solia donar i alhora aprofitar per agrair aquests anys l’esforç de començar un 
negoci, també agrair que s’hagin estat incorporades les  nostres aportacions, com aquesta dels 
punts per a nous emprenedors, nosaltres creiem que hauria de ser una tònica habitual, 
evidentment sempre que es pugui, i sobretot en aquests moments és important donar 
oportunitats a emprenedors i a nous emprenedors del nostre municipi i la única cosa que ens 
queda és demanar l’agilitat perquè aquesta licitació i no s’allargui més enllà del temps 
estipulat. I per acabar demanar a l’Ajuntament l’implús perquè ara no se sap si es pitjor 
començar un negoci de zero o començar un negoci de menys 1, ja que és un negoci que 
existia i s’ha tancat, i això moltes vegades crea un efecte contrari a tot allò que tothom espera 
i vol. De totes maneres creiem que el Calissó és un bon equipament, que ha donat un bon 
servei, que està en un bon lloc i lamentem que darrerament la seva habitual programació 
cultural s’ha vist minvada fins ser nul�la.  Així doncs que quedi el prec que s’ajudarà a les 
persones a les que es concessioni una altra vegada el Calissó, que hi hagi l’activitat cultural o 
de Lleure que li era pròpia en aquest equipament. 
El Sr. Alcalde  intervé per dir que en les bases de la futura concessió ja s’inclou el fet que hi 
hagi una programació cultura, i hagi es puntuarà.            
Per part de  l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany   intervé tot dient que referent a aquest 
punt de l’ordre del dia hem proposat a l’equip de govern que es consideressin els dos 
emplaçaments, el Calissó i la sala Blava, com dos emplaçaments prou vàlids com per fer dos 



concursos, l’equip de govern al�lega que aquest últim no es rendible econòmicament i que per 
això se’l considera un annex del primer, amb tot agraïm que finalment quedi recollit, encara 
que sigui només donant certa flexibilitat a un únic concurs. I quan dic això ja pensàvem en el 
Pla Local de Joventut, aprovat pel Ple i preveia en l’espai jove un bar i que per tant podria ser 
aquest mateix sense la necessitat de construir-hi ne un de nou i fins i tot que un grup juvenil 
l’acabés gestionant. 
Per altra banda i en el sentit de la intervenció de Convergència i Unió ens agradaria afegir amb 
retorn que ara que comencem de zero i que l’origen de la creació del Calissó era com espai 
cultural, i que  ja que un temps cap a aquí ha estat tant sols un bar, és per això que creiem 
que caldrà una programació estable cultural, si el lloc va estar creat per això. 
Per finalitzar ressaltar l’acord que pren el govern amb la proposta de l’Altraveu per dinamitzar 
la borsa de treball en el municipi i en aquest concurs, i també, que s’afegeixi l’obligació de 
contractar el personal a través de DEPEO. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer diu que el vot del seu grup serà a favor. També demana que 
potser no s’hauria de deixar en mans del proper concessionari totsa la programació cultural, 
sinó que s’hauria de potenciar i ajudar des de l’Ajuntament programant també la seva 
activitat, tant sigui al bar o a la plaça; i per altra banda tenim dubtes sobre si es pot obligar o 
no  contractar personal del DEPEIO, una altra cosa és que es puntuí o es valori amb les 
puntuacions.    
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 6.- PROPOSTA SOBRE LA PROMOCIÓ I ÚS DEL PROGRAMARI LLIURE 
 
ATÈS que l’ús dels ordinadors i les aplicacions informàtiques  en l’àmbit municipal és cada dia 
més habitual i s’ha tornat imprescindible en la gestió municipal.  
ATÈS que  suposa per l’ajuntament un cost econòmic important en maquinari i llicències de 
programari de propietat. 
ATÈS que el  desenvolupament espectacular i potent que ha tingut  el projecte GNU/Linux  i el 
programari de Llicència  Pública General ha permès que moltes administracions i àmbits 
educatius hagin optat per fer una migració a sistemes de codi obert. 
ATÈS que  el programari lliure té com objectiu bàsic permetre a l’usuari, a més de l’ús del 
programa mateix, l’accés al codi font complert i la possibilitat de copiar-lo, estudiar-lo, 
millorar-lo i fer públiques aquestes millores, de tal manera que tothom se’n pugui beneficiar. 
ATÈS que l’alt grau de consolidació que el programari lliure ha assolit en l’actualitat s’explica 
pels seus avantatges econòmics, estratègics i socials, en contraposició al programari de 
llicència propietària. 
ATÈS que les administracions públiques, i també la local, han de garantir una bona gestió dels 
recursos propis i , més, si és possible, en temps de crisi. 
ATÈS que l’estalvi econòmic pot ser invertit en l’adquisició de més material informàtic, 
facilitant l’extensió de les TIC a l’administració i a la ciutadania. 
ATÈS que en la darrera legislatura ja es va començar a fer cursos gratuïts per l’ajuntament de 
programari lliure (paquet OpenOffice i GIMP).  
ATÈS que el programari lliure millora la presència del català en el sector informàtic, aspecte 
que es troba cobert de forma clarament insuficient pel programari propietari. 
ATÈS que, en el moment actual, hi ha un nombre significatiu d'experiències en el camp de 
l'extensió del programari lliure en els diferents nivells de l'Administració Pública, tant a nivell 
estatal com internacional.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Promoure la instal�lació i l'ús de programari lliure i la corresponent documentació 
en català a l'Ajuntament de Castellar del Vallès i al conjunt d'organismes municipals, en 
aquells àmbits en que sigui tècnicament possible, substituint progressivament els sistemes 
operatius propietaris dels actuals equips. Caldrà estudiar les diferents necessitats 



departamentals per tal d'establir un pla pilot d'implementació  allà on les característiques 
tècniques i humanes  facilitin el seu desenvolupament. 
SEGON.- Fomentar  la formació  del personal  municipal en  el programari lliure. 
TERCER.- Promoure i impulsar la formació en programari lliure de la ciutadania, tant amb 
cursos bàsics com avançats, fent especial atenció a les pimes i als col�lectius més desfavorits 
en l'accés a les TIC. 
QUART.- Impulsar la difusió,  la promoció i  la distribució del  programari lliure en català en  
les institucions, les  associacions, les empreses  i les organitzacions, públiques i privades, 
d'aquest municipi. 
CINQUÈ.- Demanar a les administracions supramunicipals que les aplicacions destinades a 
l’ús municipal, que desenvolupin o adquireixin, tinguin llicència de programari lliure en tots els 
casos que sigui possible.  
SISÈ.- Establir com a clàusula de mèrit la utilització, el desenvolupament, la distribució i la 
difusió de programari lliure en català en les contractacions, convenis de col�laboració i 
subvencions en l’àmbit dels serveis informàtics i les tecnologies de la informació i la 
comunicació. 
SETÈ.- Promoure acords i convenis amb la Generalitat de Catalunya, Diputació de Barcelona, 
Consells Comarcals i altres administracions locals, universitats i associacions públiques i 
privades per fomentar la coordinació i la cooperació entre institucions en matèria de 
programari lliure en català i assegurar-ne, amb les mesures adequades, la producció, la 
promoció i l’ús conjunt amb respecte per totes les variants. 
VUITÈ.- Traslladar aquest acord a la Generalitat de Catalunya, la  Diputació de Barcelona,  el 
Consell  Comarcal del Vallès Occidental, Associació Catalana de Municipis i Comarques, la 
Federació  de Municipis de Catalunya, i Localret. 
El Sr. Alcalde diu que el redactat de la proposta també ha estat consensuat per l’equip de 
govern  
Defensa la proposta el Sr. Xavi Arderius, per l’Altraveu i en dona lectura. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
8.- No n’hi ha  
 
 9.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Montse Gatell,  CiU, per fer uns suggeriments: 
- hem vist com el personal de la nova empresa que gestiona la zona blava i l’aparcament, ha 
posat uns papers amb l’escut de l’Ajuntament als parabrises les cotxes que estaven aparcats 
en la zona blava dient que a partir del dia 4 de maig es reprendria el servei, i això fa que ens 
fem una reflexió, que la informació sobre la no gestió no s’ha donat correctament, i ha creat 
una confusió entre els usuaris, sobretot en els usuaris que han tingut multes posades per la 
Policia Local. I en base a tot això criem que s’hauria d’haver indicat correctament a la 
ciutadania que el servei no funcionava amb normalitat si és que ara  es reprèn amb 
normalitat.        
- ens agradaria que se’ns informés si és cert que l’Agència Catalana de l’Aigua ha informat 
desfavorablement sobre el Pla Especial de la Pedrera de Vallsallent   
- suggerim que es porti a Ple el més ràpidament possible els tràmits per fer la cessió del solar 
que ha de ser per la construcció del 3r Institut.   
- hem vist que fruït dels pressupostos participatius es tanca el trànsit al carrer d’Espanya, a la 
plaça Europa, i demanaríem que es convoques de manera immediata, la taula de mobilitat que 
no s’ha reunit en 7 mesos, i és en qui competen els temes de mobilitat o com  a mínim a qui 
compet tenir la informació de tots els temes de mobilitat que afecten al municipi, que es 
reprenguin les seves sessions, sobretot tenint en compte la inquietud que generen aquests 



temes entre el veïnat, perquè no creiem que tot el veïnat de la plaça Europa n’estigui 
assabentat ni que tot el veïnat hi hagi participat.     
- fa un temps, l’Ajuntament va demanar una subvenció a la Generalitat a través de PUOSC per 
arreglar el Camp del Serrat, i això és una gestió que fa l’Ajuntament per obtenir finançament 
per arranjar i donar un servei determinat a un espai d’us de molta gent. I nosaltres el que 
voldríem suggerir és que es pensessis fórmules similars o en aquesta línia per tal que 
l’Ajuntament es faci càrrec, de forma subsidiària, d’executar les obres que calem, de manera 
molt urgent, a l’escola la Immaculada pels danys ocasionat per les obres de la plaça Major, i 
que Tiferca no respon de les mateixes després d’haver fet suspensió de pagaments, i així 
poder reclamar posteriorment, per via judicial, a la mateixa empresa que ha fet fallida aquests 
diners. I per tant, nosaltres criem que no si val l’explicació d’aquest no és un equipament 
nostre, no és un equipament públic, i per tant segons que no podem fer-ho. Així doncs de 
vegades buscant una mica en fórmules si que es poden trobar maneres d’arreglar una situació 
com aquesta, i que de ben segur cap escola de Castellar hagués passat tants  mesos sense 
una solució més immediata. 
També la Sra. Elisenda Alamany,  per part de l’Altraveu, inicia la seva intervenció remetent-
se al dissabte dia 11 d’abril, que és va celebrar el Demolition  Festival, a l’Espai Tolrà, i la festa 
que va resultar un èxit de participació es va veure estroncada per l’actuació d’un grup de 
feixistes que van atemorir la gentada que hi havia en l’emplaçament. Una minoria que ha 
tornar a morir i boicotejar els espais de trobada que tenim la gent civilitzada de Castellar del 
Vallès, suggerim que el govern executi un protocol d’actuació davant impunitat perquè la 
jornada del 25 d’abril de la plaça Calisso, van tornar a fer acte de presència. Suggerim que 
s’engegui un protocol i que si s’ha fet que se’ns informi, i anunciem que l’Agrupació d’Elector 
de l’Altraveu pensa personar-se com acusació personal, d’ara en endavant cada vegada que 
tinguem coneixem o en siguem testimonis d’actuacions que tempten contra la nostra llibertat. 
També per CiU la Sra. Gemma Perich intervé per fer puntualitzacions al respecte de la 
proposta de les tarifes d’aigua i diu que respecte a la proposta que hem fet, l’empresa de 
Matadepera no té una concessió i per tant no hi ha una data de termini de finalització i que 
només cal comptar amb quin és el valor de les seves instal.lacions.  
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts de deu del vespre, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 

 


